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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2018. 

szeptember 24-ei közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  II. Rákóczi F. Klub (2840 Oroszlány, Alkotmány út 58.) 

 

Jelen vannak:  Szabó Istvánné elnök, Tóth Istvánné, Ocskai Simon önkormányzati képviselők 

  Kapros Katalin jegyzőkönyvvezető  

 

Távol van:   Bíró Józsefné önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 5 perckor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 4 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 3 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

66/2018. (IX.24.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2018. szeptember 24-ei közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2018. szeptember 24-ei közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

Szabó Istvánné elnök javasolta, hogy a kiküldött napirendi pontokat fogadják el. 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

67/2018. (IX.24.) OSZNÖ határozata 

a 2018. szeptember 24-ei közmeghallgatás napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2018. szeptember 24-ei 

közmeghallgatáson a következő napirendi pontokat tárgyalja: 

1. 2018. évi munka értékelése 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 

2. Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2019. évre tervezett kultú- 

rális programokról 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 
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3. Egyebek 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  2018. évi munka értékelése 

  
                                                   Előadó:     Szabó Istvánné elnök 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, 4 év van mögöttük, jövő évben választás lesz. Annyi változás lesz, hogy minden 

nemzetiségi önkormányzat tagsága, ami 3 fős, az marad 3 fős, ahol 4 fős, ott 5 főre emelkedik, itt 5 jelöltet kell majd 

indítani. Az önkormányzatuk munkáját mindenki 100 %-ban ismeri, hogy amit csinálnak miért csinálják. Az ősök 

hagyatékát tovább kell vinni, a fiatalokat meg kell ismertetni a hagyományokkal, az iskolákat, óvodákat próbálják 

bevonni, hogy jöjjenek a Tájházba ilyen foglalkozásokra. Tavaly 250 gyerek jött a Hunyadi Mátyás általános 

iskolából, a visszhang jó volt. Kitért arra, hogy a szlovák önkormányzat nagy feladata a Tájház és a Temetőkert 

fenntartása, 2500 m2 a Tájház területe, a temetőkert 2500 m2, ezek rendszeres gondozása folyik.  

Október 14-én megemlékeztek a Tájház 30. és a Krídlovka, ifjúsági zenekar 10. éves évfordulójáról itt a II. Rákóczi F. 

klubban.  

Kiemelte a Temetőkertben az Őseikről való megemlékezést „Mindenszentek” alkalmából, amit az Evangélikus 

Egyház és Farkas Etelka Tiszteletes asszony közreműködésével a hónap végén tartottak. A Szlovák klub tagjai a 

sírkertet rendbe hozták, színes krizantén csokrokkal és mécsesekkel feldíszítették. 

Október 28-án igen sikeresen szerepeltek a Nyugdíjasok Udvardi Olympiai játékokon. Első alkalommal lettek 

meghívva erre a nemzetközi sport vetélkedőre, és 2. helyezést értek el, és ezüst fokozattal tértek haza. 

A KEM Közgyűlés az „Értéktár a középpontban”, „Nemzetiségi napot” Oroszlányban szervezte december 08-án és 

ekkor került be a Tájház a Megyei Értéktárban. 

Az év végén, december közepén tartották meg az Oroszlányi Szlovákok napját a II. Rákóczi F. klubban. A kis hely 

miatt sajnos erre a számukra nagy eseményre kevés vendéget hívhattak meg, így a helyi kultúrcsoportokon kívül 

fellépők csak a Vágsellyei Duo Seniors együttes és a Kozárovcei folklór csoport volt. Ez a rendezvényük mindig 

vasárnap kerül megrendezésre. 

A délelőtti Istentiszteletet Nobik Erzsébet, szarvasi lelkésznő tartotta a hívőknek. 

Az elmúlt évben még ezeken a rendezvényeken kívül részt vettek a KEM Szlovák Önkormányzat által megrendezésre 

kerülő „Adventi találkozón” Dorogon, a Vágsellyesi senior klub tagjainak karácsonyi kiállítás megnyitásán, Tardoson 

a Tardosi Szlovákok napján. 

Az idei évben ugyan úgy, mint tavaly előkészítették az évi kulturális programtervet. Ennek alapján dolgoztak, 

készítették elő, és tartották meg őket. 

Január 27-én megrendezték a 20. Szlovák nemzetiségi estet és farsangi batyus bált a helyi Gimnáziumban. 

Február 10-én immár harmadik alkalommal megrendezték a „Siska sütő versenyt” és ezen a napon megszavazták azt a 

három személyt, akik az idei évben képviselni fogják a szlovák önkormányzatot a Magyarországi Szlovákok 

Szervezetének Közgyűlésén, továbbképzéseken. 

A Nőnapot március 5-én tartották a Szlovák klub foglalkozás keretén belül. 

Március 16-án Tornóczi nyugdíjas klub meghívására a „Húsvéti előkészületek” című kiállításra mentek el. 

Húsvéti előkészületeket, alkotó műhelybe való bepillantást rendeztek a városunk óvodásai részére szintén a II. 

Rákóczi F. klubban. 

Tavaszi-húsvéti motívumra készített kiállítást nézténk meg a barátaiknál Vágsellyén.   

Március 25-én kislányokkal meglátogatták a babicskákat a „húsvét előtti vasárnapon, amikor is köszöntötték Őket egy 

szép versikével, idén Molnár Magdika, Gibicz Marika, Táborszy Erzsike babicskák lettek köszöntve. 

Húsvéti népszokásokat mutattak be az iskolás gyerekek számára március 27-én a II. Rákóczi Ferenc klubban.  

Március 30-án rendezték be az OKSZIK-ban a kiállításukat a „Civileké a pást” rendezvényre. Húsvéti népszokások, 

ruhákat mutattak be. A kiállítás április 7-ig tartott. 

Április 20-án Író-olvasó találkozón voltak a Szlovák házban Bánhidán, ahol is a Magyarországon tevékenykedő 

szlovákul író költők mutatkoztak be, Fuhl Imre és Fábián Éva. 

Április 21-én „Templom dala” című zenei rendezvényen vettek részt Tardoson 15 órai kezdettel a helyi katolikus 

templomban.  

Április 22-én két autóval a Vágsellyei nyugdíjas klub tagjai meghívására elmentek egy teadélutánra, Gegő Margit, 

Emike, Molnár Pál, Magdika, Szabó István. 

Április 23-án a Hunyadi Mátyás általános iskola tanulóit fogadták a Tájházban egy műhely munkára 250 fő vett részt 

a diópucolásban, táncoktatáson, tollfosztáson, gyerekjátékokban. 
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Május 08-án filmforgatás volt a Tájházról, Kisné Anika, Molnár Magdika, Nagyné Ági- gondnok és ő mondtak pár 

dolgot. Egy gondja volt, hogy a film aláfestéseként nem szlovák nóta volt. 

Május 15-én fogadták a Tornóczi nyugdíjas klub tagjait (8 fő) egynapos kirándulást szerveztek ide. Megnézték a 

Molnár Pelle csoki manufaktúrát és a Majki kamalduli remeteséget és múzeum látogatással visszatértek a tájházba egy 

közös baráti beszélgetésre. 

Trencsény Teplicén május 27-től június 2-ig vettek részt egy nyelvi táborban, a Szlovák klub tagjaival összesen 18 

fővel. 

Június 15-17-ig immár a 59. Myjavai folklór fesztiválon voltunk és a MY-a-Vy városkában bemutatták a nagymamáik 

által megörökölt gasztronómiai ínyencségeket. 

Június 24-26-ig a Tájházban a fúvós zenekar táborban vettek részt a fúvósok Ocskai Simon vezetésével. 

Június 30-án egy nagy eseményre került sor a Tájházban, a „Múzeumok éjszakája” című immár nemcsak a városban, 

hanem megyén belül, országos viszonylatokban ismert, de külföldre is híre ment Baráti kör által megrendezett éjfélig 

tartó zenés, táncos, vidám eseménynek. Köszönetet mondott a rendezvény társ szervezőinek, a Szlovák klub tagjainak, 

Krídlovka, Bránicka együtteseknek. 

Július 07-08-án a OSZÖM által megrendezésre kerülő Szlovákok legnagyobb rendezvényen a „Szlovákok napján” 

voltunk Békéscsabán. Ekkor tartotta a város Szlovákok letelepítésének 300 éves évfordulóját. Nagy busszal mentek a 

megyei Szlovák települések aktivistáival (Tardos, Síles, Bánhida). Másnap ellátogattak a Szarvasi arborétumba. 

Július 14-től július 20-ig Pőstyénben voltak több szlovák klub tagjaival egy felfrissülő, kezelésekkel tarkító 

gyógykúrán. 

Július 24-én a Tornóczi nyugdíjas klub meghívására egy sport napon vettek részt a Láng tanyán és a Horváthék 

lőterén. Itt belekóstoltak a Petting golyós játék szépségébe. Megígérték, hogy gyakorolni fogják ezt a játékot és jövőre 

részt vesznek egy nemzetközi versenyen is, nemrég kaptak egy kis bőröndöt tele golyókkal az edzésre. 

Július 28-án a Tornóczi tanya Láng Róbert tulajdonos meghívására egy lovas versenyre kaptak meghívást lángost 

sütni. (Nagy Lajosné, Gegő Margit, Kocsis Istvánné és ő a párjával) vettek részt. Mindenkinek igen ízlett a krumplis 

lángosuk. 

Augusztus 05-09-ig Tardoskedden vett részt egy 4 napos zenei táborban a Krídlovka zenekar. 

Augusztus 06-08-ig a tardosi Malom-völgyben tartották a KEM Szlovák települések tánc tábort, ahol a Bránicska 

gyerek táncegyüttes néhány tagja és a vezetőjük vettek részt. A megyéből 6 településről érkeztek, a tardosi 

polgármester ingyen adta a szállást. 

Augusztus 11-12-én rendezték meg a két együttműködő társszervezettel a 24. Falunapot. Köszönetét fejezte ki 

mindenkinek az áldozatos munkáért. 

Augusztus 25-én részt vett Molnárné Magdikával és Molnár Pállal a Vágsellyén megrendezésre kerülő „Sídliskovica” 

megnevezésű főzőversenyen, ahol is a Tornóczi nyugdíjas klub tagjaival (Fülöp Ferenc és neje Klárika) baráti gulyást 

főztek és 4. helyezést értek el. 

Szeptember 09-től 12-ig Horné Salibyban a Szlovák klub tagjai, a nyelvi kurzus résztvevői és a szlovák önkormányzat 

tagjai részt vettek szakmai szemináriumon. 

Szeptember 15-én részt vettek a Tardosi pávakör 35. évfordulóján és a Tardosi szlovák napon. 

Szeptember 22-én Tornóczon voltak elbúcsúztatni a nyarat és részt vettek a „Tornóczi fakanál” című gulyás főző 

versenyen. A szlovák klub tagjai (Nagyné Katika, Csikósné Emike, Kocsisné Irénke, Gegő Margitka és két póttaguk 

Plózáné Jutka és Ténainé Marika) az idén is a rossz hideg idő miatt a kultúrház első emeletén sütötték a finom lángost 

20 kg lisztből. 

Köszönetét fejezte ki az egész éves munkáért mindenkinek.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester az oroszlányi önkormányzat nevében megköszönte a munkát, amit Szabó Istvánné 

végzett az évben, minden alkalommal ott van az üléseken, ott hallja, mi mindent csinálnak. A város civil életében 

komoly szerepet játszanak, komoly szelete Oroszlány kulturális életének. A roma önkormányzat ülésein is 

hangsúlyozni szokta, legyen ez példa előttük is. Gratulációját fejeztei ki és erőt, egészséget, sok sikert kívánt. 

 

Kis Imréné elmondta, sok a munka, ami az ittlévő közösség mögött van, elismerését fejezte ki Szabó Istvánnénak 

azért a törekvéséért, hogy nem ismert lehetetlent, megtalálja a módját, hogy semmi ki ne maradjon. Dícséretét fejezte 

ki a Krídlovka, a Bránicska együtteseknek és a Szlovák klubnak, ezek a csoportok nagyon fontosak, a vezetőik is 

dicséretet érdemelnek, Bíró Józsefné városi elismerést is kapott augusztus 20-án, ez is erősiti a közösséget. Egy dolgot 

javasolt, másképp álljanak hozzá, az oroszlányiakat és a falusiakat is be kéne vonni, meg kéne szólítani, ebben 

ajánlotta segítségét.  Jövőre lesz alkalom, vannak is ajánlkozók, akik szívesen betársulnának a vendéglátásba, meg 

kéne találni a módját. Ha jónak látják, tegyenek ennek érdekében lépéseket, nem csak a vendégek sokaságának, hanem 

a mindennapokba is jobban be kéne kapcsolni az itt élőket.  
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Fátrai Erzsébet köszönetét fejezte ki, kiemelten a Múzeumok éjszakája kapcsán, sokat segítettek, nagy terhet vettek 

le a válláról. Legközelebb akkor kerül megrendezésre, amikor mindenki részt tud rajta venni. Jövő héten 1-én idősek 

világnapja lesz, a Vöröskereszttel közösen a művelődési házban szervezik. Tavaly létrehozták az „Időskorúak 

kiválósága” címet, ez kifejezetten idős korúaknak szól, azoknak, akik betöltötték a 75 évet. 

 

Ocskai Simon képviselő elmondta, Bíró Józsefné nevében is megköszönte a támogatást, amit a szlovák 

önkormányzat a két csoportnak nyújt, remélte, számíthat a továbbiakban is a támogatásukra. 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, ha nincsenek ezek a civil szervezetek mögöttük, az önkormányzatnak nehéz dolga 

lenne. Megígérte, hogy továbbra is támogatják a három civil szervezetet. 

 

További kérdés és hozzászólás nem volt, kérte, szavazzanak a tájékoztató elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

68/2018. (IX.24.) OSZNÖ határozata 

a 2018. évi munka értékeléséről szóló tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 2018. évi munka értékeléséről 

szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2019. évre tervezett  

kulturális programjairól 

 

Előadó:    Szabó Istvánné elnök  

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy az idén nem volt évforduló, jövőre lesz, 50 éves lesz a Szlovák klub, ő 40 éve 

tagja, ezt meg szeretnék ünnepelni. A többi progarmot úgy szeretnék megtartani, ahogy az idén is volt. A civil 

szervezetek sokat segítettek a programok szervezésében.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, ha kerek évforduló van, azt a Társadalmi célú pályázatban vastagabban 

kéne kiemelni. 

 

További kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök kérte, fogadják el a tájékoztatót. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

69/2018. (IX.24.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2019. évre tervezett kulturális programjairól szóló 

tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat 2019. évre tervezett kulturális programjairól szóló tájékoztatót. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

3. NAPIRENDI PONT:         Egyebek 
 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, holnap lesz Oroszlány Város Önkormányzatának közmeghallgatása.   
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Miután kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 57 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó Istvánné  Ocskai Simon 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

Kapros Katalin 

jegyzőkönyvvezető 


